
ENTREVISTA A EULÀLIA CANAL,
AUTORA DEL LLIBRE: L’arbre de les històries

Primer et formularem preguntes sobre el llibre que hem llegit i després sobre la teva vida.

PREGUNTES SOBRE EL LLIBRE:

1.- Qui o què et va inspirar per escriure aquest llibre?
Els primers llibres electrònics que van sortir, els ibooks. Ja que penso que el llibre en format

paper no es pot substituir.

2.- Vas estar molt de temps pensant la història abans d’escriure-la?
Sí que ho vaig estar, diversos mesos. Sabia com volia començar la història però no tenia

clar quin en podria ser el seu final.

3.- Quan vas trigar en escriure el llibre?
Vaig trigar com un mes i mig o dos mesos. Des d’abans de vacances de Nadal, fins final de

gener.

4.- Et va ajudar algú a fer el llibre?
En aquest llibre no. Però en altres, quan no se com continuar la història, demano ajuda a

altres amics escriptors o també als meus fills.

5.- Algun dels personatges està inspirat en algú de la vida real?
No, me’ls he inventat tots. Rarament m’inspiro en personatges similars a la vida real. Tot i

això, per crear el personatge m’he d’introduir en la seva pell, saber que sent, com és…

6.- Alguna part de la història està basada en un fet real?
No, però en altres llibres que he escrit sí.

7.- Bufapolls i la seua biblioteca amb un arbre a la recepció, existeixen a la realitat?
No, però si que es veritat que a Mollet hi ha un arbre dins la biblioteca.



8.- Creus que arribarem a llegir llibres engolint una càpsula?
Sí, pot passar, però penso que no tindria tanta gràcia llegir un llibre. Un llibre es pot olorar i

tocar… és una experiència, i si només engolissim una pastilla aquesta vivència es pedria.

9.- Creus que els llibres en format paper desapareixeran o haurien de desaparèixer?
Espero que no desapareguin, sinó com he dit abans no podríem sentir el llibre.

10.- Com reaccionaries si te n’adonessis que l’arbre de les històries existeix?
M’emocionaria molt i voldria anar ha veureu.

11.- Molts escriptors i escriptores escriviu cites al principi del llibre. El què has escrit
tu és: Els arbres són poemes que la terra escriu sobre el cel, de Khalil Gibran. Per què
els escriviu o quina és la finalitat?
Les escrivim perquè és una frase que té a veure amb el llibre i que ens agrada. A vegades

són frases que hem sentit i no sabem què signifiquen, però amb el temps i vivències en

descobrim el seu significat.

Abans de passar al pròxim apartat, l’alumnat de 6è, et volem donar la nostra opinió
com a lectors i lectores d’aquest llibre. La veritat que la millor part és el final. Al
principi i meitat del llibre, en ocasions ens ha costat que ens enganxés, sobretot
perquè no enteniem bé els personatges de la Itzar o la Lluna, però al final ha quedat
tot clar.

PREGUNTES SOBRE LA TEVA VIDA

12.- Tu, com et definiries?
Crec que sóc una persona creativa, sensible, m’agrada estar amb la família, m’agrada

l’aventura, estar sola i també m’agrada anar al meu aire.

13.- T’identifiques en algun dels personatges del llibre de les històries o amb algun
altre llibre que hagis escrit?

Com a molt m’identifico amb la protagonista del llibre “un somni dins el mitjó”.



14.- De tots els llibres que has escrit, quin és el que més has trigat a escriure?
“Les set dents de la Palangana”, és una història sobre una bruixa. En aquest llibre trigar

perquè em costava molt arrodonir les idees.

15.- Quan tenies la nostra edat, t’agradava escriure?
Sí, sempre tenia llibretes a la tauleta del llit. Els meus pares no ho sabien, però quan creia

oportú escriure alguna cosa, ho feia. Era com un diari personal.

16.- Què és el que més t’agrada d’escriure?
La possibilitat d’inventar històries i imaginar-me aquella realitat que és real.

17.- Quin tipus de llibre t’agrada escriure (com ara d’aventures, fantasia…)? I quin
tipus t’agrada llegir?
M’agraden els llibres d’aventures i misteri, amb un toc d’humor, tant per escriure com per

llegir.

18.- Quan de temps fa que escrius llibres?
Des del 1999, ja fa 24 anys.

19.- Has escrit algun llibre que no s’hagi publicat?
Si, molts llibres i molts poemes que no he publicat perquè la editorial no volia o per què no

m'agrada com m’havia quedat.

20.- Saps si algun llibre dels que has escrit, s’ha traduït a l’anglès?
Costa molt que els anglesos tradueixin llibres, però el llibre que ser que s’ha traduït a molts

idiomes és: “Els fantasmes no truquen a la porta” (mostra el llibre amb lletres xineses)

21.- El teu estat d’ànim influeix a l’hora d’escriure?
És important perquè a vegades no estàs animat i has de seguir escrivint. A més també és

molt important empatitzar amb el personatge del llibre i imaginar-se el seu estat d’ànim en

aquell moment.

22.- Quin és el teu escriptor o escriptora preferit? Per què?
En tinc molts, però de gènere juvenil i infantil m’agrada molt el Roald Dahl. Perquè escriu

molt bé i les seves històries estan plenes d’aventures i humor.



23.- Quants diners guanyes per cada llibre que vens?
Guanyo un 10% del total del preu del llibre, per exemple: si un llibre costa 10€, jo guanyaria

1€ per llibre.

24.- Suposo que et vas emocionar quan va sortir el teu primer llibre a la venta, quin va
ser?
Va ser l’Andana Blanca., el van publicar perquè vaig guanyar un concurs de poemes

presentant aquests relats.

25.- Si et puguessis dedicar només a l’escriptura, quin ofici preferiries, ser escriptora
o psicòloga?
Les dos feines m’agraden, però no voldria ser una escriptora que tingués de treballar per

obligació per poder sobreviure, sinó escriure el que vull i quan vull.

26.- Per què vas decidir ser escriptora, a més a més de psicòloga?
Perquè era el que sentia des de petita .Expressar les històries que pensava i mostrar-les

així a les altres persones

27.- Quines són les teves aficions preferides?
L’esport, passejar per la mar, viatjar, anar en bicicleta, estar amb la família, escoltar

música…

28.- Quin llibre ha estat el més venut o és el que més diners t’ha donat?
Un petó de mandarina, és el que té més edicions, per tant segurament sigui aquest, però no

ho sé segur.

29.- Per Sant Jordi vas anar a signar llibres?
Si, a Barcelona pel passeig de Gràcia, la veritat que hi havia molta gent.

30.- Estàs escrivint algun nou llibre?
Ara per Sant Jordi en vaig presentar dos, però ja n’estic pensant un altre.

31.- Hi ha algun llibre que t’hagi agradat molt de petita?
De petita solia llegir els llibres de la Enid Blyton, la col·lecció “dels Cinc”.



32.- A mesura que escrius una història, varia respecte el què tenies pensat escriure, o
afegeixes coses a mesura que avança la història?
Sí, normalment tinc bastant clars els personatges, però quan començo a escriure no sé quin

en serà el final.

33.- Has comprat o t’han regalat algun llibre aquest passat Sant Jordi?
Sí, 3 llibres: un és de Gerard Beker, l’altre de la Magie O’farrell i l’últim de l’Elisabeth Strout.

34.- Escrius quan en tens ganes o t’auto exigeixes i t’estableixes un horari per dedicar
a l’escriptura?
Normalment escric quan en tinc ganes, però sí que és veritat que a vegades m’he

d’autoexigir, ja que sinó passa massa temps des d’un dia que escric fins a un altre.

35.- En el teu ofici de psicòloga, quina branca treballes més o estàs especialitzada?
Estic més especializada en psicologia clínica, tracto tant a infants, com adolescents com

també adults.


